

Referat – Skolebestyrelsesmøde, Skoledistrikt Vest

15. december 2016 - Kl. 18:00 til ca. 22:00 – **Ravnshøj Skoleafdeling**
Vi starter mødet kl. 18 og ca. kl. 20 spiser vi hyggelig julemiddag

Fraværende: Lars, Anja, Peter og Mogens

<p>1. Godkendelse af dagsorden Herunder prioritering af dagsordenens punkter.</p>	<p>Dagsorden er godkendt.</p>
<p>2. Nyt fra elevrådet Elevrådsrepræsentanterne orienterer fra elevrådene.</p>	<p>Der har været valg til poster i kommunens Fælles Elevråd.</p> <p>Christian – formand Nikolaj – næstformand</p> <p>Der bliver 2-3 møder om året i det fælles elevråd. Der er udarbejdet idekatalog over emner, som kan drøftes og/eller være grundlag for fælles holdninger.</p> <p>Eleverne skal komme forslag til elevgave til BSA. Der er kommet forslag som er overleveret til Vibeke Spanner.</p> <p>Nikolaj og Christian sidder også i Ungebyrådet. I den forbindelse har de arbejdet med et integrationsmodul, som er sendt rundt i klasserne mhp. at finde ud af hvordan integrationen kan højnes.</p> <p>Nikolaj foreslår, at der kan arbejdes med integration, som tema på BSA. Nikolaj, m.fl. arbejder videre med emnet efter jul, hvis der er opbakning.</p> <p>Der er to elevråd på BSA – et stort og et lille. Nikolaj er formand for begge.</p> <p>Der er elevråd på Gærum og Ravnshøj ligeledes.</p>
<p>3. Understøttende undervisning/2 lærerordning Arbejdsgruppe fremlægger oplæg. Målet er udarbejdelse af princip. Punktet er en del af handleplan. Arbejdsgruppe har møde lige inden bestyrelsesmøde hvorfor der ikke medsendes bilag.</p>	<p>Arbejdsgruppens oplæg fremlægges og de indkomne ansøgninger drøftes. Der er kommet ønsker fra seks klasser: 5A,5C, 6A, 6B, 7A, 7B. Ansøgningerne imødekommes.</p> <p>”Konsekvensen”/betydningen er, at eleverne får 1 times UUV mindre og får 1 time tidligere fri ugentligt (7B 2 timers mindre UUV + 2 timers tidligere fri). Der bliver mulighed for at arbejde i mindre grupper. Der bliver mulighed for samarbejde med erhvervslivet, m.m.</p> <p>År 1 bliver det to-medarbejder-ordning i bogstavligste forstand. Næste skoleår kan timerne bemannes af lærer/lærer eller lærer/pædagog.</p> <p>7. klasses timer parallellægges, så der er mulighed for tværgående samarbejde m. op til 4 lærere.</p>

	<p>To-medarbejder-ordningen bør indtænkes i skoleårets planlægning.</p> <p>Brian spørger: "Hvordan kommunikeres dette ud til forældrene og hvordan evalueres dette?" Per peger på, at der måske skal opstilles områder allerede nu, så man ved hvad der evalueres på.</p> <p>Nikolaj fortæller, at han sætter stor pris på UUV. Det giver mulighed for fordybelse og lektielæsning. UUV skal ikke underkendes, da det giver muligheder for at arbejde på andre/nye måder. Godt hvis to-medarbejder-ordningen får bevægelse ind i undervisningen. Nikolaj har ikke oplevet, at bevægelse har haft en særlig fremtrædende rolle og lægger formentlig under det niveau, som eleverne burde have.</p> <p>Det besluttes, at medlemmerne hver især indsender forslag til arbejdsgruppen (Lars, Tina og Mette) vedr. evalueringspunkter inden mødet i januar.</p> <p>Per sender alle principper til Henriette.</p>
<p>4. Inklusion/eksklusion – udsat fra sidste møde</p> <p>Per orienterer jf. aftale med arbejdsgruppe om hvordan der arbejdes med dette pt. Arbejdsgruppe har endnu ikke noget skriv klar hvorfor der ikke er bilagt noget til dagsorden.</p>	<p>Arbejdsgruppen fremlægger forslag til princip for inklusion.</p> <p>Princippet bør sættes op i den skabelon, som der anvendes til de øvrige principper.</p> <p>"Tilstræbe" bør fjernes hele vejen igennem princippet og følge den skabelon, som er lavet tidligere.</p> <p>Formuleringen "klasselærer" bør fjernes idet kontaktlærerfunktionen står i stedet for.</p> <p>Kan skolen vejlede forældre ift. nogen af de områder, som det er vigtigt at forældrerådet/forældrene tager stilling til? Dette kan drøftes på forældremøder. Bestyrelsen ønsker at spørgsmålet drøftes på et af de kommende bestyrelsesmøder.</p> <p>Arbejdsgruppen tilretter og medbringer det på mødet i januar.</p> <p>Mette beder om, at principperne kommer ind på Skoleporten, så de bliver synlige for alle.</p> <p>Henriette foreslår, at det synliggøres for forældregruppen på Skoleporten og at der sendes en besked til forældrene via Intra. Principperne skal fremlægges for medarbejdergruppen.</p> <p>Kåre sender skabelonen til Mette.</p> <p>Henry opfordrer til at billagene sendes rundt i god tid før møderne.</p>

5. Budgetproces.

Forsættelse af drøftelse som blev igangsæt på sidste møde. Hvordan bliver et budget til og hvad kan vi være med til at påvirke, og hvordan bliver bestyrelsen klædt på til at stille relevante spørgsmål.

Med udgangspunkt den metode som Per anvender, drøfter vi budget 2017. bilag er vedlagt (proces og ikke tallene for 2017!)

Per har spurgt afdelingsledere og sekretærer til ændringsforslag til budgettet. Ledelsen har spurgt til mulighederne for fortsat at komme på lejrskole. Tildelingsmodel foreslås fx et beløb pr. elev. (samme model som til fordeling af undervisningsmidler).

Bestyrelsen beslutter, at der skal afsættes midler til lejrskole fortsat.

Beløb á 5.000kr. pr. afdeling til personaleaktiviteter skal evt. fordeles anderledes og mere retfærdigt efter antal medarbejdere.

Fællesudgifter 600.000 kr. tages ud af budgettet inden budgetterne udarbejdes til afdelingerne.

De 600.000 kr. går bl.a. til betaling af; Styrelsen til IT, undervisningsportal, Copydan, webtjeneste, Skole & Forældre, coda-afgift, Itslearning, læringsplatform (LMS).

Tina fremskaffer et eksempel på regnskab fra en lejrskole, så bestyrelsen kan se dette.

Fordeling af øvrige udgifter fx undervisningsmidler.

Samlet beløb 1 mio. kr. Beløbet kan placeres centralt eller decentralt. Bestyrelsen peger på, at de placeres decentralt fordelt ift. elevtal.

Bestyrelsen afventer budget 2017.

Per orienterer om, at der forventes et underskud ca. 500.000 kr.

6. Formanden har ordet

Placering af Heldagskolen – er besluttet
Høringssvar vedr. antal rul i indskoling
Værdidebat – status og næste step

Placering af Heldagskolen: politikerne har udsat punktet til januar. Bestyrelsen forholder sig ikke yderligere til punktet på nuværende tidspunkt.

Bestyrelsen har afgivet høringssvar vedr. antal rul. Bestyrelsen foreslår 2 rul. Udvalget tager stilling til det d.d.

Værdidebat: Elevrådet har været glad for inddragelsesprocessen. Medlemmerne har oplevet stort engagement på elevdelen.

Brian oplevede et stort engagement fra ledergruppen. Der var gode drøftelser.

Ledergruppens anbefaling til de næste skridt er, at værdiarbejdet skal skydes i gang i den store forældre og elevgruppe. Ledergruppen pegede også på, at medlemmer kan komme igen for at følge op på processen, så værdierne bliver synliggjort.

Arbejdsgruppen mødes inden mødet i januar og drøfter den videre proces. Carsten indkalder arbejdsgruppen til mødet.

	<p>Pædagoger/Pædagogmedhjælpere skal samles til et lign. arrangement på BSA.</p> <p>Carsten har rundsendt julehilsen.</p> <p>Der er dialogmøde d. 12. januar.</p>
<p>7. Gennemgang af handleplan – nyt arbejdsredskab i skolebestyrelsen</p> <p>Kort gennemgang af tilrettet handleplan udsendt med seneste referat. Handleplan bilagt</p>	<p>Handlingsplanen er opdateret af Henriette.</p>
<p>8. Evt.</p> <p>Herunder orientering fra Per Hesthaven</p>	<p>Der er afgivet hørings svar vedr. buskørsel.</p> <p>Ruten fra Bangsbostrand ændres så bussen kører 10 minutter tidligere. Dette er ændret, så der nu kun er 10 minutters ventetid.</p> <p>Hjemkørselstiderne på begge eftermiddagskørsler er ændret så der kun er 10 minutters ventetid.</p> <p>Kørsel fra Frederikshavn til Ravnshøj morgen ankom meget tidligt. Der er ikke mulighed for at rykke tidspunktet med mindre der indsættes en ekstra rute.</p>

Medlemmer af bestyrelsen

Lars Sørensen, Gærum skoleafdeling
Mette Neist, Heldagsskolen
Henriette Hartvig, Ravnshøj skoleafdeling
Karina Svendsen, Ravnshøj skoleafdeling
Anja Svendsen, Gærum skoleafdeling
Kåre Venø Olesen, Bangsbostrand skoleafdeling
Marianne Bøgh, Bangsbostrand skoleafdeling
Peter Aaby Larsen, Bangsbostrand skoleafdeling
Carsten Kassow, Bangsbostrand skoleafdeling
Brian Sleimann Thomsen (rep. for erhvervslivet)
Mette Koop (rep. for foreningslivet)
Henry Carlsen, Ravnshøj skoleafdeling (medarbejderrep.)
Tina Thomsen, Bangsbostrand skoleafdeling (medarbejderrep.)
Mogens Brag, Gærum Skoleafd. (afdelingsleder)
Per Hesthaven, Distriktsleder